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Lubawka, 25.06.2009r. 
Protokół nr VI/09 

 
z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, 

która odbyła się w dniu 25 czerwca 2009 roku 
w Domu Kultury w Lubawce przy ul. Kamiennogórskiej 19. 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1635.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra i TVK Lub-Sat Lubawka.. 
 
Przed otwarciem obrad sesji nastąpiło uroczyste wręczenie nagród: 

I. Burmistrza Miasta Lubawka „Złoty Orzeł” w nauce, sporcie i sztuce; 
Vice Przewodniczący Rady Krzysztof Górzkowski przywitał zebranych. Poinformował, że 
przed rozpoczęciem obrad sesji odbędzie się uroczystość wręczenia nagród Burmistrza Miasta 
Lubawka „Złoty Orzeł” najlepszym uczniom za wybitne osiągnięcia w nauce, kulturze 
i sporcie w 2009 roku. 
Zastępca Burmistrza Miasta Tadeusz Rycharski przywitał zebranych, poinformował, że 
w roku bieżącym miała miejsce już IV edycja przyznawania tej nagrody, jeśli chodzi 
o dziedzinę nauki to po raz drugi jeden z jej zdobywców osiągnął średnią 6,0 z ocen na koniec 
roku. Zaznaczył, że kapituła nagrody przyznawała „Złote Orły’ w trzech kategoriach, 
a mianowicie: nauce w Szkołach Podstawowych, nauce Gimnazjach oraz sporcie i kulturze 
łącznie dla obydwu typów szkół. Zauważył, że zgodnie z „tradycją” „Złotego Orła” w nauce 
w kategorii Gimnazjów zdobyła uczennica Gimnazjum z ZSP Chełmsko Śląskie, jeśli chodzi 
o Szkoły Podstawowe to ponownie najlepsza okazała się uczennica ze Szkoły Podstawowej 
w Lubawce. Dodał, że kapituła przyznała także 3 nagrody „Złotego Orła” w połączonych 
kategoriach sportu i kultury: 2 w kulturze i 1 w sporcie. Stwierdził, że najlepsi uczniowie 
osiągnęli średnia z ocen w wysokości 6,0.  
Następnie przystąpił do prezentacji laureatów nagrody Burmistrza Miasta Lubawka „Złoty 
Orzeł” w poszczególnych kategoriach i wraz z przedstawicielami Rady Miejskiej w Lubawce 
(Vice Przewodniczącym K. Górzkowskim i radną Wanda Zabiegło) rozpoczęła się 
uroczystość wręczania nagród (nagrody wręczano laureatom oraz ich rodzicom, laureaci 
wpisywali się do „Złotej księgi”): 

1. Kategoria nauka – Gimnazja Publiczne: 
a) I miejsce „Złoty Orzeł” – Klaudia Jasińska, średnia ocen 5,8 
b) II miejsce „Srebrny Orzeł” – Adrian Borys, średnia ocen 5,5 
c) III miejsce „Brązowy Orzeł” – Natalia Skowrońska, średnia ocen 5,25 

 
2. Kategoria nauka Szkoły Podstawowe Zastępca Burmistrza T. Rycharski zauważył, 

że po raz pierwszy dwie uczennice miały średnią z ocen 6,0, a w całej historii nagrody 
ta średnia wystąpiła po  raz trzeci: 

a) I miejsce „Złoty Orzeł” – Michalina Antoniewska, średnia ocen 6,0  
ex aequo 

b) I miejsce „Złoty Orzeł” – Natalia Nowakowska, średnia ocen 6,0 
c) II miejsce „Srebrny Orzeł” – Dorota Jadeszko, poza wysoka średnią opiekuje 

się ona uczniem niepełnosprawnym jako tzw. „klasowy opiekun”  
d) III miejsce „Brązowy Orzeł” –Maja Borys, średnia ocen 5,5 
 

3. Kategoria kultura i sport: 
a) Sport – Marzena Maculewicz – zawodniczka narciarstwa biegowego, najlepsza 

na Dolnym Śląsku i IV w swojej kategorii wiekowej w Polsce; 
b) Kultura – Anita Makarewicz – laureatka konkursów plastycznych; 
c) Angelika Jaszczur – zdobywczyni tej nagrody po raz trzeci. 
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Zastępca Burmistrza T. Rycharski podziękował nauczycielom, złożył gratulacje rodzicom 
i życzył laureatom, aby jeśli to będzie możliwe to żeby zdobywali tę nagrodę w latach 
przyszłych. Następnie odczytał skład kapituły nagrody i zostały wręczone drobne upominki 
jej członkom: 
► Beata Obrzut (Dyrektor ZSP Lubawka), 
► Alina Wróbel (Dyrektor ZSP Chełmsko Śląskie). 
► Alicja Liber (Dyrektor SP Miszkowice), 
► Anna Matysiak (Dyrektor GP Lubawka), 
► Bożena Gawor (Dyrektor SP Lubawka), 
► Maria Pietruszka (Dyrektor GP Chełmsko Śląskie), 
► Barbara Gierczakowska (Dyrektor SP Chełmsko Śląskie), 
► Wanda Zabiegło – radna, 
► Krzysztof Jawor – radny. 

Pracom kapituły przewodniczył Zastępca Burmistrza Tadeusz Rycharski.  
 

II. użytkowników portalu powiatowa.info – „Człowiek Roku 2008” 
Pan Marcin Jaksoń Redaktor portalu powiatowa.info stwierdził, że nagroda „Człowiek 
Roku” jest przyznawana po raz trzeci w historii. Za 2008 rok w głosowaniu czytelników 
zdobyła ja Pani Beata Obrzut Dyrektor ZSP Lubawka. Dodał, że sesja Rady jest doskonała 
okazją do jej wręczenia. 
Pani Beata Obrzut Dyrektor ZSP Lubawka stwierdziła, że nagrodę przyjmuje 
z zaszczytem, złożyła podziękowania zarówno osobie, która zgłosiła jej kandydaturę jak 
i osobom, które na nią głosowały. 
 

III. za udział w konkursie na reportaż historycznych „Droga do 
niepodległości” – upamiętniającym XX rocznicę wolnych wyborów 
w Polsce; 

Pan Arkadiusz Wierciński Dyrektor MGOK Lubawka poinformował, że w Gminie 
Lubawka miał miejsce konkurs upamiętniający XX rocznicę wolnych wyborów, 
uczestniczyły w nim trzy szkoły z terenu gminy i korzystając z okazji organizatorzy 
m.in. Stowarzyszenie „Krucza Dolina” chcieliby wręczyć nagrody za udział w tym konkursie. 
W imieniu organizatorów nagrody wręczyli: Marcelina Kurzeja, Agnieszka Legutko 
i Bogusława Kowal. Zgromadzeni nagrodzili laureatów brawami. Nagrody otrzymały 
następujące szkoły: Gimnazjum Publiczne w Chełmsku Śląskim, Gimnazjum Publiczne 
w Lubawce i Szkoła Podstawowa w Lubawce. 
 

IV. Podziękowania dzieci ze Szkoły Podstawowej w Miszkowicach dla 
Przewodniczącego Rady Wiesława Osińskiego. 

Dzieci ze Szkoły Podstawowej w Miszkowicach złożyły podziękowania Przewodniczącemu 
Rady W. Osińskiemu za pomoc i wsparcie jakiego im udzielił.  
 
Następnie odbyła się część artystyczna przygotowana przez dzieci z Zespołu Szkół 
Publicznych w Chełmsku Śląskim pod kierunkiem p. Damiana Skorupińskiego. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1450 do 1500. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Vice Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce K. Górzkowski na podstawie 
art. 20 ustawy o samorządzie gminnym otworzył VI sesję rady. Stwierdził, że na sesję 
przybyło 14 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny nieobecny: Wiesław 
Osiński. Następnie przywitał zaproszonych gości m.in. starostę, Zastępcę Burmistrza, 
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dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych oraz radnych. Lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, a lista zaproszonych gości i pracowników 
UM Lubawka załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. 
Zapytał czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad. 
Uwag, zapytań i wniosków nie zgłoszono. 
Zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
jednogłośnie przyjęła porządek obrad sesji. 
 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Polityka Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sanikom w zakresie gospodarki 

odpadami. 
6. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
7. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat 
• udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Kamiennej Górze 

z dnia 26 maja 2009 roku sygn. akt Pa 25/09 
• wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku 
• zaciągnięcia zobowiązań długoterminowych, źródeł spłaty oraz prognozie spłat 
• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie obrad VI sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z V sesji. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski poinformował, że protokół z V sesji wyłożony 
był w biurze rady. Dodał, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się 
z protokołem i do protokołu wnieść swoje uwagi.  
Zapytał czy obecnie są uwagi do protokołu? Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z V sesji. 
 
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Sławomir Antoniewski zadał pytania w następujących sprawach: 

a) co zostało zrobione przez gminę w kwestii dostępu do internetu na wsiach; 
b) jakie działania są podejmowane, aby ograniczyć bezrobocie. 

Radny Piotr Wiktorowski spytał się Starosty czy będą koszone pobocza na drogach 
powiatowych. 
Radny Jan Liszka zadał pytania w następujących sprawach: 

a) kiedy będzie robiona płyta Głowna na stadionie w Lubawce, bo teraz piłkarze mają 
przerwę w rozgrywkach; 
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b) czy jest planowany remont ul. Szymrychowskiej. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś uwagi i zapytania. Uwag 
i pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Polityka Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sanikom w zakresie 
gospodarki odpadami. 
Pan Andrzej Wojdyła Prezes PGK Sanikom przedstawił informację stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu. Stwierdził, że będzie mówił bardziej o strategii działania, a nie 
o polityce. Poinformował, że pierwsze działania zostały już wcześniej podjęte i polegały m.in. 
na odpowiednich zapisach dotyczących poszczególnych działek w Miejscowym Planie 
Zagospodarowania Przestrzennego, które były potrzebny, aby móc rozwiązać inne problemy. 
Zaznaczył, że te działania nie są prowadzone samodzielnie przez przedsiębiorstwo, a można 
podzielić je na dwa rodzaje: finansowe i związane z polityką państwa. Zauważył, że został 
stworzony system nazywany Eko-Sudety, on funkcjonuje i jest zapisany w Wojewódzkim 
Planie Gospodarki Odpadami, który w zeszłym tygodniu przed obradami sesji został 
zatwierdzony przez Sejmik Województwa Dolnośląskiego. Na tej podstawie przedsiębiorstwo 
może się starać o środki z UE na planowane inwestycje. W 2007 roku udało się uzyskać 
pozwolenie na część prac, a w październiku 2008 roku został złożony wniosek do programu 
EWT o dofinansowanie inwestycji, we wtorek w przeddzień sesji podpisana została umowa, 
prace toczą się szybko, ale zostały podzielone na trzy etapy: 

a) budowa kompostowni – złożono wraz z Zaclerem wniosek do EWT, zadanie to będzie 
finansowane ze środków EWT i udziałowców. 

b) budowa kwatery – środki na ten cel pochodzić będą z pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej i kredytu komercyjnego. Oba 
zadania są na 4 mln zł, co na te dwa etapy daje łącznie 8 mln zł, jednak dokładną 
wartość inwestycji oceni przetarg, który został ogłoszony w przededniu sesji. Wyraził 
nadzieje, że prace będą się szybko posuwały. Zaznaczył, iż problem polega na tym, że 
do końca 2009 roku może funkcjonować stara kwatera i byłyby poważne problemy co 
dalej robić z odpadami. Dodał, że ten termin zamknięcia kwatery obowiązuje też 
w 100 innych składowiskach na Dolnym Śląsku, a obecnie ich jest 140. Taka sytuacja 
spowoduje podwyżkę cen, której chciałoby uniknąć mając własną instalację. 
Zaznaczył, że prace może uda się zrobić do końca 2009 roku. Dodał, iż liczą na to, że 
w 2010 roku będzie już nowa instalacja. 

c) budowa sortowni – stanowiącej serce całego systemu, złożono wniosek w ramach 
programu Innowacyjna Gospodarka w dniu 15 czerwca, łączna wartość prac to około 
11 mln zł i wniosek ten złożono do Wrocławskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości. Zauważył, że chciałby, aby sortowania oddana była do użytku 
w 2012 roku.  

Dodał, że prawo związane z gospodarką odpadami w Polsce regulują trzy ustawy: o czystości 
i porządku, o odpadach i o ochronie środowiska. Zaznaczył, że Polska wstępując do UE 
określiła trzy ważne daty w tym temacie, a mianowicie 2010, 2013 i 2020 i dotyczą one 
różnych obostrzeń, a legislacja zmierza w tym kierunku, aby jak najmniej składować, a jak 
najwięcej pozyskiwać z odpadów.  
Poinformował, że projektowana instalacja chce wykorzystać technologię, gdzie odpady 
zmieszane ze śmieciarek (poza zbiórką selektywną) są kierowane do prasy i dzielone na dwie 
grupy: frakcję mokra i suchą. We frakcji mokrej są ujęte odpady biodegradowalne. Zaznaczył, 
że teraz już trwają rozmowy z cementowniami, które otrzymały informację, że w 2013 roku 
będzie to wytwarzane i 4 cementownie są zainteresowane tym produktem. To co pozostanie 
z kompostowni będzie przeznaczone do rekultywacji. Jeśli chodzi o frakcję suchą to będzie 
ona doczyszczana i kierowana do cementowni. Według dzisiejszych standardów za 1gJ płaci 
się około 2 zł, a np. cementowania Górażdże pokryje koszty transportu, a z drugiej strony nie 
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będzie się płacić za gospodarcze składowanie odpadów. W efekcie tych wszystkich działań na 
składowisko trafi około 10% odpadów.  
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są pytania. 
Radny S. Antoniewski zauważył, że przedsiębiorstwo realizuje duże projekty i w związku 
z tym spytał się czy są prowadzone działania mające na celu zachęcenie do segregacji 
odpadów. 
Pan A. Wojdyła Prezes PGK Sanikom odpowiedział, że takie kroki zostały już poczynione. 
Dodał, że według danych w 2007 roku na 1 mieszkańca przypadało 1 kg odpadów 
wysegregowanych, a w 2008 roku ten współczynnik osiągnął poziom już blisko 13 kg. 
Zaznaczył, że jak widać postęp jest ogromny. Dodał, że zaproponowany przez 
przedsiębiorstwo właśnie taki sposób segregacji odpadów przypadł do gustu mieszkańcom 
i ta segregacja coraz lepiej wychodzi. Stwierdził, że ważne jest też to, iż poza budową fabryki 
Sanikom planuje dostosować halę znajdującą się na terenie b. zakładów Watra tak, aby móc 
w niej przeprowadzać selektywną zbiórkę odpadów. Tam będą zamontowane prasy do 
tworzyw sztucznych i papieru oraz specjalne boksy do odzyskiwania szkła. Zaznaczył, że 
prawdopodobnie do końca roku uda się zakończyć właśnie tę inwestycję. Dodał, że za kilka 
dni rozstrzygnie się przetarg na specjalne stoły do selekcjonowania i system będzie 
przeniesiony z ul. Torowej w Kamiennej Górze do Lubawki. 
Radna Wanda Zabiegło w nawiązaniu do pojawiających się informacji spytała się jak 
wygląda sprawa rozdzielenia różnych podmiotów i jak wygląda współpraca ze spółdzielnią, 
o czym było głośno w lokalnej prasie.  
Pan A. Wojdyła Prezes PGK Sanikom odpowiedział, że jest to pytanie raczej skierowane 
do poszczególnych udziałowców przedsiębiorstwa Sanikom. Zaznaczył, że opisana sytuacja 
daleko mija się z prawdą, sytuacja jest bardzo dobra. Stwierdził, że wszystkie 8 gmin 
udziałowców Sanikom podjęło stosowne uchwały i nie będzie tak źle jak to w tytule 
przytaczała lokalna prasa. Zaznaczył, że nie wie z czego się wzięły takie informacje są 
różnice zdań. Poinformował, że w następnym dniu po sesji odbędzie się zgromadzenie 
wspólników. Dodał, że na chwilę obecną jest bardzo dobry wynik, banki skorygowały finanse 
i przepływy pozwalają na realizację tych inwestycji. Zaznaczył ponownie, że nie chce 
komentować artykułów prasowych. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się jak wygląda sprawa z poręczeniami.  
Pan A. Wojdyła Prezes PGK Sanikom odpowiedział, że wszyscy udziałowcy ich udzielili. 
Dodał, że część inwestycji będzie realizowana z kredytu komercyjnego. Jeśli chodzi o miasto 
Kamienna Góra to wszyscy się za nimi opowiedzieli, natomiast z informacji uzyskanych od 
skarbnika gminy Marciszów wie, że także będzie pozytywne stanowisko. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy w przedsiębiorstwie wiedzą już 
jaki wpływ będzie tych nowych inwestycji np. pod kątem amortyzacji obiektów na ceny. 
Pan A. Wojdyła Prezes PGK Sanikom odpowiedział, że taka symulacja była robiona, 
szczególnie brano pod uwagę amortyzację i koszt amortyzacji na 1 mieszkańca wynosi 1,30 zł 
do ceny, od całości inwestycji obliczanych na 40 mln zł, a trzeba mieć na uwadze, że zacznie 
działać sortownia, to w praktyce amortyzacja będzie neutralna.  
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś pytania. Uwag i zapytań 
nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
Zastępca Burmistrza T. Rycharski założył informację o pracy Burmistrza w okresie 
pomiędzy sesjami Rady tj. od dnia 28 maja 2009 do 25 czerwca 2009r. Poinformował, że 
zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa oraz zaistniałymi potrzebami rozwiązywania 
bieżących spraw mieszkańców Gminy Lubawka Burmistrz wydał 13 zarządzeń. Tematycznie 
zarządzenia dotyczyły: 
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Ø gospodarki gruntami (6 zarządzeń), w tym: wyznaczenia działek do dzierżawy 
położonych w Lubawce,  Miszkowicach i Chełmsku Śląskim, wyznaczenia do 
dzierżawy nieruchomości zabudowanej na czas nieoznaczony na rzecz MGOK 

Ø gospodarki lokalami mieszkalnymi (1 zarządzenie), w tym: wyznaczenie do 
sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy w Chełmsku Śląskim przy 
ul. Lubawskiej 29 

Ø zmian w budżecie (2 zarządzenia) 
Ø w sprawie wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

(3 zarządzenia) 
Ø ustalenia stawek czynszu miesięcznego na 1 m2 powierzchni użytkowych 

lokali mieszkalnych i socjalnych 
Ponadto w okresie pomiędzy sesjami miały miejsce następujące wydarzenia: 
2 czerwca - w Urzędzie Miasta miała miejsce uroczystość dotycząca trzech rocznic 
p. Wiesława Hamera: 80 lecie urodzin, 60 lecie ukończenia gimnazjum w Kamiennej Górze 
i 60 lecie związku małżeńskiego. 
5 czerwca  - w Kamiennej Górze Burmistrz uczestniczył w Walnym Zebraniu Banku 
Spółdzielczego, działającego od wielu lat na naszym terenie. 
7 czerwca - tak jak w całym kraju odbyły się wybory do Parlamentu Europejskiego. Na 
terenie gminy kolejno najwięcej głosów zdobyły:  Platforma Obywatelska, PiS, SLD-Unia 
Pracy, Centrolewica i PSL. Frekwencja w gminie wyniosła 18,84% i najwyższa była 
w obwodzie, którego siedziba mieściła się w Domu kultury, a najniższa w obwodzie 
z siedzibą w Miszkowicach. Wyraził podziękowania za sprawne przeprowadzenie wyborów. 
9 czerwca - we Wrocławiu złożony został wniosek do Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich dotyczący budowy kanalizacji w górnych Jarkowicach. Koszt planowanej 
inwestycji to: łącznie 4 mln 200 tys. zł, a dofinansowanie ze środków UE 2 mln 240 tys. zł. 
Jeśli wniosek będzie zakwalifikowany do wsparcia do inwestycja rozpocznie się w 2010 roku 
i będzie trwać do końca października 2011 roku. Dodał, że wszystkie inwestycje realizowane 
przy wsparciu środków unijnych są prowadzone przez panią Kierownik Referatu BK UM 
Lubawka Danutę Wiśniewską, której podziękował za pracę i ich sprawne realizowanie. 
16 czerwca - Odbyło się posiedzenie Euregionalnego Komitetu Sterującego Euroregionu 
„Nysa”, członkiem tego gremium jest Burmistrz T. Kulon, a zajmuje się ono oceną 
projektów. W obecnym naborze nasza gmina wraz z partnerami złożyła trzy wnioski 
dotyczące:  
v Wspólna historia, sztuka i kultura. Dofinansowanie z UE i innych źródeł 19.000,00 

Euro, udział własny gminy 1.000,00 Euro, termin realizacji IV-XI.2009. 
v Turniej Grand Prix w Tenisie Ziemnym Lubawka – Zacler. Dofinansowanie z UE i 

innych źródeł 9.310,00 Euro, udział własny gminy 490,00 Euro, termin V-IX.2009. 
v Promocja kolarstwa jako rozwój ruchu turystycznego. Dofinansowanie z UE i innych 

źródeł 12.863,00 Euro, udział własny 677,00 Euro, termin V-XI.2009. 
Łączne dofinansowanie z UE dla tych trzech projektów wynosi 36.880 Euro, do tego 
dochodzi jeszcze wsparcie 10% z budżetu państwa, a gmina dokłada 5%. 
17 czerwca - w Jeleniej Górze odbyła się coroczna Konferencja Krajowa Stowarzyszenia 
Gmin Polskich Euroregiony Nysa. Gmina Lubawka jest jego członkiem od początku. 
18 czerwca  - odbyło się już tradycyjnie jak pod koniec każdego roku posiedzenie kapituły 
„Złotego Orła”. W trakcie dzisiejszej sesji miało miejsce wręczenie tej nagrody laureatom. 
19 czerwca - Zakończenie roku szkolnego w szkołach na terenie Gminy. Zauważył, ze 
omawiając oświatę warto przytoczyć wyniki egzaminów w szkołach podstawowych 
i gimnazjach i tak: 

• SP Lubawka – do zdobycia było maksymalnie 40 pkt, średnia szkoły 20,4, poniżej 
średniej na Dolnym Śląsku 22,4 pkt. Według skali staninowej 4 (od 1 do 9). 

• SP Chełmsko Śląskie – na maksymalne 40 pkt, średnia szkoły 24,6, co jest wynikiem 
lepszym niż w gminie i na Dolnym Śląsku. 

 



Protokół nr VI/09 z VI Sesji Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 25 czerwca 2009 roku 

str. 7 
 

• SP Miszkowice – średnia szkoły 23,8 pkt, również powyżej obu średnich. Dodał, że 
mając na względzie wypowiedzi w telewizji, w których rodzice się skarżą, że poziom 
był bardzo wyrównany, nasze szkoły plasują się w środku stawki, nie ma euforii, ale 
nie ma także rwania szat. 

• GP Lubawka – w teście humanistycznym można było zdobyć maksymalnie 50 pkt, 
w tej szkole średnia 32,2 pkt, a średnia w gminie 31,6 pkt, a na Dolnym Śląsku 
31,1 pkt, czyli ta szkoła jest powyżej średniej. W skali staninowej wynik 5. W części 
matematyczno-przyrodniczej jest także maksymalnie 50 pkt, szkoła zdobyła 25,1 pkt, 
a średnia dolnośląska to 25,2 pkt. 

• GP Chełmsko Śląskie – w części humanistycznej wynik szkoły to 30,9 pkt, a w części 
matematyczno-przyrodniczej to 25,6 pkt. 

19 i 22 czerwca - otwarto oferty na przetargi dotyczące: 
► budowy kanalizacji na ul. Podlesie w Lubawce (19.VI.) 
► budowy wodociągu i kanalizacji w Opawie i Niedamirowie (19.VI.) 
► remont budynków OSP (22.VI) 
► remont ul. Cmentarnej w Lubawce i bocznej drogi w Bukówce (22.VI) 
Trwa ocena złożonych ofert. Więcej informacji udzieli p. Wiśniewska. Zadania te są 
realizowane przy wsparciu środków z UE. 

 Natomiast: 
Ø 26 czerwca odbędzie się otwarcie ofert w przetargu na dostawę dwóch wozów 

strażackich do OSP 
Ø 13 lipca będzie otwarcie ofert na przetarg związany z budową ośrodka zdrowia 

w Miszkowicach. 
Zadania te są również realizowane przy wsparciu środków z UE. 

Zaznaczył, że trwa także realizacja projektu szkoleniowego pn. „Poprawa efektywności 
świadczonych usług administracji samorządowej powiatów kamiennogórskiego, 
wałbrzyskiego i jaworskiego”. Obejmuje on Powiat Kamienna Góra, Miasto Kamienna Góra 
oraz gminy: Lubawka, Kamienna Góra, Marciszów, Bolków, Mieroszów i Czarny Bór.  
Dodał, że w najbliższy poniedziałek 29 czerwca odbędzie się uroczyste zdjęcie tablicy 
z placówki Straży Granicznej w Lubawce – odczytał treść listu Komendanta. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś pytania. Uwag i zapytań 
nie zgłoszono. 
 
Ad. 7. Informacja Komisji Rewizyjnej o pracy między sesjami. 
Radna W. Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła sprawozdanie 
z pracy komisji w miesiącu czerwcu. Poinformowała, że w tymże miesiącu komisja 
obradowała dwa razy: 

a) 8 czerwca – kontrolowano rozliczenia finansowe w MGOPS oraz zespołów „Wrzos” 
i „Zgoda”.  

Następnie przytoczyła planowane środki finansowe zespołów: 
 

Wydatkowano na WRZOS 
7.600 zł 

ZGODA 
8.400 zł 

Honorarium instruktora 3.156,00 zł 3.156,00 zł 
Imprezy 3.510,51 zł 1.391,66 zł 
Transport (25-lecie ZGODY) - 3.000,00 zł 
Transport na przeglądy i koncerty 1.415,58 zł    200,00 zł 
Ogółem 7.482,09 zł 7.347,66 zł 
Wykonanie procentowe 98,45% 87,47% 

 
Dodała, że w 2008 roku zespół „Wrzos” obchodził 25-lecie swego istnienia. 
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b) 15 czerwca – kontrolowano wydatki w 2008 roku poniesione na OSP oraz realizację 

planu pracy GKRPA – przygotowanie do wypoczynku letniego dzieci z gminy 
Lubawka. 

Omówiła wydatkowanie środków w OSP (Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 
p.poż.): 

l.p. Cel Plan Wykonanie 
Wykonanie 

w 
procentach 

1. Ogółem 125.840,00 zł 119.549,94 zł 95% 

2. 
Dotacja na zakup sprzętu (motopompy, samochód 
OSP Opawa i OSP Okrzeszyn, umundurowanie 
wyjściowe i bojowe) 

15.000,00 zł 15.000,00 zł 100% 

3. 
Wydatki na rzecz osób fizycznych (ryczałty, 
ekwiwalenty za wyjazdy strażaków, szkolenia członków 
OSP) 

40.200,00 zł 36.659,00 zł 91,2% 

4. ZUS Komendanta Gminnego 590,00 zł 590,00 zł 100% 

5. 

Zakup materiałów i wyposażenia (paliwo, części 
do samochodów strażackich, części do sprzętu 
strażackiego, latarki, art. spożywcze, art. hydrauliczne, 
piece akumulacyjne do Jarkowic i Chełmska Śląskiego, 
węgiel, nagrody na konkursy) 

30.550,00 zł 30.467,06 zł 99,7% 

6. Zakup energii 8.500,00 zł 7.745,60 zł 91,1% 

7. 

Zakup usług remontowych (naprawa Star 244 
Lubawka, remont silnika Star 266 Lubawka, spawanie i 
malowanie Tarpan Chełmsko Śląskie, naprawa instalacji 
elektrycznej Miszkowice, remont syreny alarmowej 
Chełmsko Śląskie, naprawa generatora Miszkowice, 
przegląd urządzeń ratowniczych Chełmsko Śląskie)  

13.000,00 zł 12.132,07 zł 93,3% 

8. Zakup usług zdrowotnych (badania lekarskie, 
okresowe członków OSP) 3.000,00 zł 2.782,00 zł 92,7% 

9. 
Zakup usług pozostałych (badania techniczne 
pojazdów, zlot MDP, szkolenie wychowawców kolonii, 
szkolenie Komendanta Gminnego) 

3.700,00 zł 3.613,72 zł 97,7% 

10. Opłaty z tytułu opłat telekomunikacyjnych 
(telefon Miszkowice, Jarkowice, Lubawka) 2.300,00 zł 1.689,26 zł 73,4% 

11. Podróże służbowe krajowe (koszty podróży 
służbowych Komendanta Gminnego) 2.600,00 zł 2.600,39 zł 100,01% 

12. Różne opłaty i składki (ubezpieczenie pojazdów 
OSP, ubezpieczenie członków OSP) 6.400,00 zł 6.314,00 zł 98,7% 

 
Natomiast jeśli chodzi o GKRPA to realizując swoje zadania do dnia 15 czerwca 2009 roku 
wykonała i wydała na następujące cele: 

a) 4 posiedzenia komisji – 1.820 zł 
b) dofinansowanie do zimowiska – 3.000 zł (10 dzieci) 
c) dofinansowanie „Zielonej Szkoły” – 1.200 zł (4 dzieci) 
d) badania psychiatryczne (100 zł ) – 3.000 zł (30 dzieci) 
e) organizacja Dnia Dziecka – 492,92 zł 
f) 2 teatry profilaktyczne – 1.000 zł 
g) zakup materiałów biurowych – 62,10 zł 

Ogółem – 10.575,02 zł 
 Dofinansowanie „Akcji Lato” – 11.800 zł 
Z planowanych środków funduszu w wysokości 36.800 zł wydano dotychczas 22.375,02 zł. 
Dofinansowanie „Akcji Lato”: 
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• Caritas – 7.000 zł 
• TPD – 1.800 zł 
• Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze – 3.000 zł 

Ogółem – 11.800 zł 
MGOPS – kolonie bezpłatne – 12 dzieci, w tym: 
v 9 dzieci z terenów wiejskich – Ulinia koło Łeby 
v 3 dzieci z rodzin najuboższych – Lubiatów 

Caritas 

Caritas 40 dzieci Dofinansowanie 
MGOPS 

Dofinansowanie 
Urząd Miasta 

13 dzieci z Lubawki 400,00 zł 3.150,00 zł 
27 dzieci z Chełmska Śląskiego 900,00 zł 3.850,00 zł 
 1.300,00 zł 7.000,00 zł 
 
TPD koło w Lubawce – 1 dziecko bezpłatnie – wyjazd do Brenna. 
45 dzieci wyjedzie do Władysławowa w terminie 8.07 – 17.07. – dopłata z Urzędu z funduszy 
AA – 1.800 zł (3 skierowania pełnopłatne, część z częściową odpłatnością rodziców). 
Ogółem z wypoczynku letniego skorzysta 98 dzieci z terenu Gminy Lubawka. 

c) Jeśli chodzi o kontrolę MGOPS w dniu 8 czerwca – to na realizację zadań z zakresu 
pomocy społecznej miał przewidziane środki finansowe w wysokości  4.455.750 zł 
z tego: 
• Świetlica środowiskowa i Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  – 94.450 zł 
• Zadania zlecone – 2.917.100 zł; 
• Zadania własne – 1.444.200 zł 

w tym zadania własne – 769.200 zł 
  zadania dotowane – 675.000 zł 

Na realizację zadań wykorzystano środki w wysokości: 4.390.360,86 zł 
Z tego: 

Świetlica środowiskowa i GKRPA – 79.112,87 zł 
Zadania zlecone – 2.909.715,32 zł 
Zadania własne – 1.401.532,67 zł 

Na dzień 31.12.2008 roku ze świadczeń rodzinnych korzystało 675 rodzin. 
Z zasiłków stałych skorzystało 53 osoby. 
Z zasiłków okresowych – 295 osób. 
Z zasiłków celowych – 965 osób. 
Przy tej formie pomocy środki finansowe były wydatkowane w następujący sposób: 
§ zakup opału – 83.689,11 zł 
§ pogrzeby – 10.910,04 zł 
§ obiady – 60.508,54 zł 
§ paczki świąteczne wigilijne – 26.999,99 zł 
§ pomoc w postaci środków pieniężnych – 50.949,41 zł (zapłata za energię elektryczną, 

gaz, leki, zakup żywności) 
Wykonano 10.429 godzin podstawowych usług opiekuńczych w domu chorego, skorzystało 
z tego 32 osoby. 
Z obiadów na stołówkach szkolnych roku 2008 skorzystało 232 dzieci i 165 podopiecznych. 
Ogółem na pokrycie obiadów wydatkowano 151.008,54 zł. 
 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski w nawiązaniu do dofinansowania wyjazdów 
dzieci zauważył, iż w Chełmsku Śląskim wydano na ten cel 900 zł, a w Lubawce 400 zł 
 i w związku z tym spytał się dlaczego są takie różnice. 
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Radna W. Zabiegło odpowiedziała, że przytoczone kwoty dotyczą wyjazdu wszystkich 
dzieci. 
Zastępca Burmistrza T. Rycharski zauważył, że w trakcie rozmów z księdzem ustalono, że 
będą trzy źródła finansowania: środki z GKRPA, wsparcie dla dzieci najuboższych i środki 
z Caritas. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś pytania. Uwag i zapytań 
nie zgłoszono. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1550 do 1600. 
O godz. 1550 obrady sesji opuścił radny Piotr Król. 
 
Ad. 8. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 4 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/247/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na dzierżawę działek gruntu na okres do 3 lat. (Nieobecny na sali podczas 
głosowania radny Piotr Król). 
 
O godz. 1605 na obrady sesji powrócił radny Piotr Król. 
 

• udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Kamiennej Górze 
z dnia 26 maja 2009 roku sygn. akt Pa 25/09 – Vice Przewodniczący Rady 
K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na 
komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 5 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/248/09 w sprawie 
udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratora Rejonowego w Kamiennej Górze z dnia 26 maja 
2009 roku sygn. akt Pa 25/09. 
 

• wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są 
uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 6 do niniejszego protokołu). 
Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/249/09 w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku. 
 

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009 – Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski poprosił o udzielenie wyjaśnień odnośnie 
projektu uchwały. 

Pani Jadwiga Kwiatkowska Skarbnik Gminy Lubawka poinformował, że w projekcie 
omawianym podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa nie była ujęta 
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kwota przeznaczona na zrobienie ul. Cmentarnej w Lubawce i bocznej drogi w Bukówce, 
część środków przeznaczono na ten cel z zakończonej inwestycji dotyczącej mostu 
w Miszkowicach, a część pochodzi z nadwyżki. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 7 do niniejszego protokołu). Zarządził 
głosowanie. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/250/09 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2009. 
 

• zaciągnięcia zobowiązań długoterminowych, źródeł spłaty oraz prognozy spłat – 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski poprosił o udzielenie wyjaśnień do 
projektu uchwały. 

Pani J. Kwiatkowska Skarbnik Gminy Lubawka poinformowała, że uchwała była 
uzgadniana z RIO, w § 1 w pkt. 1 i 2 powinna być kwota rozbita na dwa lata, dlatego też 
w projekcie uchwały są dopisane kwoty na 2010 rok i w załączniku także jest zmiana 
dotycząca 2010 roku, bo kwota ta dotyczy całego roku. 
Radna Ewa Kocemba stwierdziła, ze w związku z tym w załączniku do uchwały nie będzie 
kolumny nr 3. 
Pani J. Kwiatkowska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że będzie kolumna, tylko nie będą to 
środki planowane, a zrealizowane. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi 
i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 8 do niniejszego protokołu). Zarządził 
głosowanie. 
Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr VI/251/09 w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązań długoterminowych, źródeł spłaty oraz prognozy spłat. 
 
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Zastępca Burmistrza T. Rycharski udzielił odpowiedzi na pytania: 

a) radnego S. Antoniewskiego w następujących sprawach: 
• w sprawie tworzenia sieci internetowej – zauważył, że tutaj możliwości gminy są 

ograniczone, gmina chce pomagać, ale trzeba mieć na względzie fakt, że są to 
działania komercyjne. Zaznaczył, że jeśli jest jakiś podmiot zainteresowany taką 
działalnością to w ramach możliwości przewidzianych prawem będzie jemu wsparcie 
udzielone. Dodał, iż gmina nie może się angażować w działania komercyjne i robić 
np. okablowania. Zaznaczył, że jeśli dany podmiot będzie dysponował odpowiednimi 
zezwoleniami i zwróci się o wsparcie to tak jak np. w przypadku Jarkowic proszono 
o koronację drzew to drzewa należące do gminy były koronowane. 

• w sprawie ograniczenia bezrobocia – stwierdził, że tutaj także to nie jest zadanie 
własne gminy, a tymi sprawami zajmuje się Urząd Pracy. Gmina korzysta z jego usług 
i przy jego wsparciu organizuje np. roboty publiczne i prace interwencyjne. Zauważył, 
że Burmistrz rejestruje podmioty działalności gospodarczej i z tym nie ma kłopotów. 
Dodał, że Burmistrz jest także poprzez jednostki organizacyjne gminy pracodawcą 
i tutaj nie było zwolnień. Trzecim narzędziem, którym dysponuje Burmistrz jest także 
polityka fiskalna, gmina ściąga daninę, ale musi to umiejętnie realizować, aby nie 
niszczyć w ten sposób przedsiębiorczości. Stwierdził, że to są praktycznie wszystkie 
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narzędzia jakimi dysponuje Burmistrza, reszta leży w gestii starostwa i administracji 
rządowej. Zaznaczył, że oczekiwania czasami mijają się z możliwościami zarówno 
Burmistrza jak i gminy, on nie jest w stanie załatwić pracy tam gdzie nie jest 
pracodawcą, można co najwyżej w odpowiedni sposób lobbować. 

Pan Andrzej Świątek Wicestarosta udzielił odpowiedzi na następujące pytania: 
a) radnego P. Wiktorowskiego – w sprawie koszenia poboczy, że pierwsze 

w kolejności do koszenia są wytypowane drogi wojewódzkie, ostatnio na tego typu 
prace nie pozwalała pogoda, jak się poprawi to będą one dokończone. 

b) radnego J. Liszki – w sprawie remontu ul. Szymrychowskiej, że w budżecie powiatu 
na ten cel zarezerwowane jest 1 mln zł, a za takie pieniądze mogłaby być położona 
nowa nawierzchnia. Na chwilę obecną jest zapewnienie, że będzie dołożony drugi 
1 mln zł. Starostwo chciałoby zrobić tę drogę porządnie od podstaw, tak, aby była ona 
na lata. Zaznaczył, że na starych drogach trzeba wymienić część podbudowy. Dodał, 
że w tym roku rozpocznie się remont tej ulicy. 
Radny Marek Szota spytał się czy przewiduje się zrobienie chodnika. 
Pan A. Świątek Wicestarosta odpowiedział, że tak, ale chodnik będzie po jednej 
stronie do przedszkola. 
Radna Ewa Garbień spytała się czy są jakieś plany dotyczące remontu drogi 
Chełmsko Śląskie – Krzeszów – Okrzeszyn.  
Pan A. Świątek Wicestarosta odpowiedział, że w tej kadencji tam nie są 
przewidziane żadne znaczące prace, powiat nie jest w stanie zrobić dwóch dróg 
równocześnie. Teraz czeka się na możliwość złożenia wniosków na oddłużenie 
szpitala, Ministerstwo Zdrowia jeszcze ich nie dało i teraz czeka się na taki wniosek, 
żeby oddłużyć szpital i wtedy się okaże co można dalej robić. 
Radny Jerzy Przepiórka zauważył, że droga Krzeszów – Okrzeszyn prowadzi do 
granicznego przejścia turystycznego, po co je było w związku z tym otwierać, jak 
Czesi muszą swoje rowery nieść. Według niego Okrzeszyn jest zapomniany. Dodał, że 
w ubiegłym miesiącu były klejone dziury na rynku w Chełmsku Śląskim, a teraz 
pojawiły się znowu i według niego to są duże koszta ponoszone na takie łatanie dziur. 
Pan A. Świątek Wicestarosta odpowiedział, że wiadomym jest w jakim stanie 
finansowym jest powiat, nie są w stanie w trakcie jednej kadencji robić wszystkiego. 
Udało się uratować szpital, ale teraz ponosi się tego konsekwencje. Mimo tego są 
czynione starania, aby te drogi były robione i mimo braku pieniędzy udało się część 
dróg zrobić jak np. w Paczyniu. Zaznaczył, że drogi na rynku w Chełmsku Śląskim nie 
mieli na razie zamiaru robić i czekano na specjalne urządzenie tzw. patcher, teraz gdy 
on jest to rozpoczyna się różne roboty, jednakże aura pogodowa nie pozwala na pełne 
wykorzystanie możliwości, bo ciągle praktycznie pada deszcz. Zaznaczył, że patcher 
na pewno będzie pracował w Chełmsku Śląskim, dlatego też trzeba czekać na robienie 
drogi Lubawka – Chełmsko Śląskie. Stwierdził, że teraz czekają na poprawę pogody. 

Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść odpowiedź na interpelacje 
radnych – członków Komisji Rewizyjnej dotyczące nadania tytułu dla zasłużonych obywateli 
gminy oraz zrobienia wjazdu do Urzędu dla osób niepełnosprawnych.  
Zastępca Burmistrza T. Rycharski poinformował, że zrobienie wjazdu jest przewidziane 
w drugiej części prac, teraz projekt trafił do starostwa i w nim jest uwzględniony podjazd. 
 
Pan Arkadiusz Wierciński Dyrektor MGOK odpowiedział na pytanie radnego J. Liszki 
w sprawie remontu płyty głównej, że w marcu b.r. składano wniosek, który nie dostał 
dofinansowania. Zaznaczył, że w tym roku z powodu braku środków płyta nie będzie robiona, 
a na jesieni będzie składany wspólnie z Zacierem nowy wniosek. 
 
Pan A. Świątek Wicestarosta zauważył, że polityka drogowa nie jest jasna, bo np. jak była 
robiona droga z Lubawki do Chełmska Śląskiego to prace zakończyły się na Podlesiu 
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i obecnie stoi się na stanowisku, żeby skończyć te drogi, na których zaczęły się remonty. 
Dodał, że niedawno rozpoczął się remont drogi tzw. „30”. 
Radny Alfred Bagiński stwierdził, ze życzyłby sobie całego odcinka w ten sposób 
zrobionego. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś uwagi lub pytania. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 10. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski poprosił o przedstawienie planów pracy 
komisji. 
Radna W. Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan pracy komisji 
na III i IV kwartał 2009 roku: 
Sierpień 

1. Kontrola zarządzeń Burmistrza styczeń – czerwiec 2009 roku. 
2. Kontrola realizacji planu remontów oraz kosztów zasiedlenia lokali przez 

wykwaterowanych mieszkańców Dworca PKP. 
Wrzesień 

1. Kontrola przygotowania szkół do roku szkolnego 2009/2010. Analiza wyników testów 
kompetencyjnych w szkołach. 

2. Kontrola hydrantów, przegląd ich dokumentacji oraz stan oczyszczania studzienek 
odprowadzających wody i opady deszczowe. 

Październik 
1. Kontrola realizacji zadań oraz wyniki w sezonie wiosna-jesień w: LZS, 

MKS „Orzeł” Lubawka i KS 1946 Chełmsko Śląskie. 
2. Kontrola przygotowania do zaopatrzenia podopiecznych do sezonu jesienno-

zimowego w MGOPS. 
Listopad 

1. Kontrola realizacji zadań związanych z zatrudnieniem pracowników interwencyjnych 
i społecznie-użytecznych. 

2. Kontrola z zakresu ubezpieczenia mienia gminnego: szkoły, Urząd Miasta, MGOPS, 
ZBGM, MGOK i SP ZOZ. 

Grudzień 
1. Kontrola realizacji listy przydziału mieszkań oraz dodatki mieszkaniowe 

w 2009 roku. 
2. Przebieg i realizacja przetargów w Urzędzie Miasta. Kontrola realizacji wypłat 

stypendiów w roku szkolnym 2008/2009 i 2009/2010 do grudnia. 
 
Radna Ewa Garbień Przewodnicząca Komisji Rozwoju i Budżetu przedstawiła plan pracy 
komisji III i IV kwartał 2009 roku: 
Sierpień  

• Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. Analiza testów 
egzaminacyjnych w poszczególnych placówkach. (połączone komisje) 

Wrzesień  
• Podsumowanie Akcji „Lato”.  

Październik 
• Przedsiębiorstwo „Sanikom” i ZBGM. Możliwość czyszczenia sieci hydrantowej i 

kratek kanalizacyjnych. Przebudowa starych chodników. Realizacja prac dotyczących 
przesiedlenia mieszkańców z dworca PKP, w tym rozliczenia z inwestycji. 

Listopad 
• Stan realizacji planu pracy GKRPA za 2009. 
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Grudzień 
• Analiza budżetu na 2010 rok. 

 
Radny Andrzej Ptaszkowski Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa 
przedstawił plan pracy komisji na III kwartał 2009 roku: 
Lipiec 2009 

• Przerwa wakacyjna 
Sierpień 2009 r. 

− Sprawy bieżące 
− Omówienie projektów uchwał 
− Analiza testów kompetencyjnych w szkołach gminy Lubawka 

• porównanie z poprzednimi latami 
• porównanie z innymi szkołami w powiecie 

Wrzesień 2009 r. 
− Sprawy bieżące 
− Omówienie projektów uchwał 
− Ochotnicze Straże Pożarne w gminie Lubawka 

• omówienie obecnego stanu 
• analiza mobilności w wypadku nagłych zdarzeń losowych  

Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jakieś pytania lub uwagi do 
przedstawionych planów prac poszczególnych komisji. Uwag i pytań nie zgłoszono. Zarządził 
głosowanie nad przyjęciem planów pracy poszczególnych komisji: 

a) Komisja Rewizyjna 
Rada Miejska w głosowaniu jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie zaakceptowała plan pracy 
Komisji Rewizyjnej na III i IV kwartał 2009 roku. 

b) Komisja Rozwoju i Budżetu 
Rada Miejska w głosowaniu jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła plan pracy 
Komisji Rozwoju i Budżetu na III i IV kwartał 2009 roku. 

c) Komisja Spraw Społecznych i Rolnictwa 
Rada Miejska w głosowaniu jawnym w obecności 14 radnych – 14 głosami „za”, przy 
0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie przyjęła plan pracy 
Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa na III kwartał 2009 roku. 
 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski spytał się czy są jeszcze jakieś sprawy do 
poruszenia. Żadnych spraw nie zgłoszono. 
 
Ad. 11. Zamknięcie obrad VI sesji. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski stwierdził wyczerpanie porządku obrad 
i zakończył obrady VI sesji o godz. 1635. 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi organów gminy 

Vice Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Lubawce 

 
/-/ Krzysztof Górzkowski 

 
Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

(Ratusz – parter, pok. nr 2) 

 


